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#OTVORENO: ULJANIK - RESTRUKTURIRANJE ILI STEČAJ?#

Što će se dogoditi s Uljanikom - restrukturiranje ili stečaj? Kako će Vlada odgovoriti na zahtjeve

radnika koji odluku traže odmah? Sindikati najavljuju daljnje akcije, tvrde da ih uništavaju

marginalci, a Vladu prozivaju da kupuje vrijeme i igra se s gladnim ljudima.

Na ta i druga pitanja u Otvorenom su odgovarali Samir Hadžić iz Stožera za obranu Uljanika,

Đino Šverko - povjerenik Sindikata metalaca Hrvatske u Uljaniku, potpredsjednik Vlade

Tomislav Tolušić, saborski zastupnik IDS-a Tulio Demetlika i Radimir Čačić, predsjednik

Narodne stranke - reformisti. U emisiju se nije odazvao nitko iz Uprave Uljanika, donosi HRT

 - Bili smo sigurni da će ovog tjedna na Vladi biti donesena odluka. Više nam je to puta bilo

obećavano. Nismo spremni opet izaći na ulice i nešto izvoditi, a kako su radnici očekivali od nas

neku akciju - zatvorili smo porte, kazao je Đino Šverko. Dodao je kako im je iz Vlade puno puta

obećavano da se kroz restrukturiranje Uljanik može spasiti i oni su vjerovali u to.

Tomislav Tolušić mu je odgovorio kako Vlada ne želi brzopleto donositi odluke, a sve što je za

Uljanik napravila radila je kako je mogla, u skladu s propisima. Ako je itko svjestan važnosti

brodogradnje onda je to ova Vlada, ali moramo biti i odgovorni. Licitiranje brojkama za njega je -

neozbiljno. Iz proračuna je, dodao je - plaćeno 3,1 milijarde kuna za brodove koji ne postoje.

Sad očekujete rješenje preko noći. Dozvolite da sagledamo sve, poručio je.

- 'Rescue aid' je Upravi Uljanika dala vaša Vlada, bez da ju je pitala za što. Tražili smo da Vlada

imenuje svoje članove u Upravu ili NO kako bi izbjegli plaćanje 3,1 mlrd. kuna. Izabrali smo

Upravu, i Končar je bio tamo. Brojke su bile čiste i tako smo išli prema Ministarstvu. Da se

reagiralo na vrijeme platili bi puno manje, možda milijardu, a radnici ne bi bili bez plaće.

Koji je dio ovde brzoplet, šest mjeseci, sedam mjeseci ili šest godina?, upitao je Samir Hadžić.

Toušić mu je odgovorio kako se radi o dva projekta restrukturiranja i o budućim jamstvima od

nekoliko milijardi.

Čačić: Restrukturiranje nema nikakvog smisla i nema ga tko sprovesti

- Stečaj nije likvidacija. Mi se igramo crno-bijelih ekstrema, a vrijeme prolazi i uskoro nećemo

imati što likvidirati. Radnici nestaju. Restrukturiranje - ono nema nikakvog smisla i nema ga tko

sprovesti, kazao je Radimir Čačić. Dodao je kako su jedini ozbiljni ljudi s kojima je radio i koji su

se dokazali bili ljudi iz Uljanika - ne iz Kraljevice, Brodosplita, Brodotrogira ili Trećeg maja. Još

2010. su tražili da izađu iz sustava potpora kako im ne bi bio nametnut strateški partner i

nekontrolirana privatizacija. To su i dobili - postali su potpuno nezavisni. Tad je pred njih

stavljen ultimatum - ili ćete biti državni (pa će država postaviti NO i Upravu) ili se privatizirajte.

Kad se s privatnom tvrtkom ugovaraju brodovi za državno brodogradilište - za to se ide u zatvor,

kazao je Čačić.

Dodao je kako je zakon promijenjen, a Upravi Uljanika omogućeno da plati između 10 i 30 posto

'nominale' - radnici su postali vlasnici, oni su postavili Upravu, a sve državno u Uljaniku ostalo je

na 25 posto. To je bila greška, zaključio je. Do 2012. svi su brodovi bili realizirani, nijedno

jamstvo nije palo. Potom su došle nove uprave i uslijedilo je 7 godina neodgovornosti i

 1 / 3

Phoca PDF

https://vijesti.hrt.hr/497916/otvoreno-uljanik-restrukturiranje-ili-stecaj
http://www.phoca.cz/phocapdf


Tolušić prozvao IDS: 29 godina krčmite i haračite po tom Uljaniku, može vas biti sram!

Kategorija: VIJESTIAžurirano: Petak, 22 Ožujak 2019 07:51

Objavljeno: Petak, 22 Ožujak 2019 07:12

nesposobnosti, ustvrdio je.

Tolušić i Demetlika na rubu incidenta

Tulio Demetlika je kazao kako je Vlada odluku trebala donijeti jučer. "Većina stečajeva je

završila loše. Zato se IDS zalagao za strateškog partnera i restrukturiranje. Za pet dana bi

odluku trebao donijeti Trgovački sud", kazao je Demetlika te podsjetio kako se zakon o

Agrokoru "donio preko noći, a radi se o privatnoj firmi". Preuzmite odgovornost za onih 25 %

koliko ste vlasnik Uljanika, poručio je Tolušiću te zaključio kako su mišljenja različita - čak i dva

ključna ministra različito misle.

Burno je reagirao ministar Tomislav Tolušić na ove Demetlikine navode tako da je razgovor u

emisiji bio na rubu incidenta. - Ne mogu vjerovati da imate obraza to pričati. 29 godina krčmite

tamo po tom Uljaniku. 29 godina haračite i postavljate Uprave, može vas biti sram, kazao je

Tolušić. Demetlika mu je cinično odgovorio kako je "na mjesto ministra došao iz najuspješnije

hrvatske županije. Nakon nadglasavanja prekinuo ih je Samir Hadžić koji je kazao kako ne želi

da se "sedam mjeseci bez plaće i glad radnika - pretvori u politički obračun u Otvorenom".

"Ako će se igrati poker, plaćat ćemo mi i porezni obveznici"

Na pitanje kakav scenarij priželjkuju radnici Samir Hadžić je kazao: "Kakvo god! Za stečaj s

preustrojem je kasno. Siguran sam da je Uprava Uljanika dostavila točne cifre. Ali ako će se

igrati poker, plaćat ćemo mi i porezni obveznici. Uljanik djeluje i na grad Pulu. Dajte da to

riješimo. Ako je kraj, nek netko skupi hrabrosti i kaže. Kako god. A mi smo napravili sve što

možemo. Radi se punom parom, šta bi trebali još - dati bubreg?", upitao je.

- Ova Vlada neće donositi odluke na način kako su donošene prije. Vlada ne može donijeti

odluku kakvu biste vi htjeli. Sve to kontrolira EU, kazao je Tomislav Tolušić. Nije želio odgovoriti

na pitanje je li propao još jedan pokušaj izbora strateškog partnera te stoji li Brodosplit iza

Vlade. Potvrdio je da se radi na iznalaženju rješenja i za Uljanik i za Treći maj.

Radimir Čačić je kazao kako je on protiv restrukturiranja na način kako ga nudi Tomislav

Debeljak. "Kad pogledate što piše u toj ponudi onda vidite da vas netko gleda u oči i veli vam 'Vi

ste bedaki', kazao je, donosi HRT.
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